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ÇUKUROVA ÜNİVERSİTESİ ZİRAAT FAKÜLTESİ BAHÇE BİTKİLERİ BÖLÜMÜ 

“6. İÇ VE DIŞ PAYDAŞ TOPLANTISI” RAPORU 

 

05.03.2025 tarihinde 35 kişinin katılımıyla ‘6. İç-Dış Paydaş Toplantısı’ yapılmış olup 

bu toplantı aşağıda raporlanmıştır.  

 

ZoomToplantısına Katılım linki : 

https://us06web.zoom.us/j/82597620686?pwd=Wv3zu3xkOhZb3jch1SgMR8DqhT4bME 

 

GÜNDEM 

1) Bahçe Bitkileri Bölümü Lisans Dersleri Hakkında Görüşme 

2) Bahçe Bitkileri Bölümü Program Eğitim Amaçları Hakkında Görüşme 

3) Bahçe Bitkileri Bölümü Program Çıktıları Hakkında Görüşme 

4) Öneri ve Dilekler 

 

Toplantı Bahçe Bitkileri Bölüm Başkanı ve Toplantı Moderatörü Prof. Dr. Yıldız Aka 

Kaçar tarafından 15:00’da açılmıştır. Toplantıya geçen yıl yapılan paydaş toplantısındaki öneri 

ve dileklerin hatırlatılması ile başlanıp, bu konudaki gelişmeler anlatılmış olup ardından bölüm 

tanıtımı ile devam edilmiştir. Bu kapsamda bölümün misyonu ve vizyonuna değinilmiş; 

bölümün çalışma alanları, bölüm kadrosu, programın çalışma konuları, bölümdeki öğrenci 

sayısı ve kapasitesi, proje ve ERASMUS değişim olanakları hakkında bilgi verilmiştir. 

Bölümün fiziksel yapısı konusuna da kısaca değinildikten sonra ana gündem konuları ele 

alınmıştır.  

Toplantının 1. gündem maddesinde lisans dersleri her yarıyıl için ayrı ayrı ele alınarak 

dersler detaylı bir şekilde listelenmiş ve yapılan değişiklikler üzerinde durulmuştur. Bu 

kapsamda dönem içi staj derslerinin Bahçe Bitkileri Uygulamaları I ve II olarak değiştirildiği, 

İş Sağlığı ve Güvenliği dersinin 7 ve 8. Yarıyıllardan 3 ve 4. yarıyıllara alınarak staj dersleri 

öncesinde öğrencilerin iş sağlığı ve güvenliği açısından bilinçli hale getirildiği, daha önce 

önerilen Tasarım ve Akıllı Tarım derslerin ders programına eklendiği hakkında detaylı bilgiler 

verilmiştir. Ayrıca, sosyal ve kültürel içerikli derslerin de ders programında daha geniş bir 

yelpazede sunulduğu konusuna değinilmiştir. Bu gündem konusunun hemen arkasından konu 

öneri ve dileklere açılmış olup yorumlar ‘Paydaş önerileri’ başlığı altında sunulmuştur.   

İkinci gündem maddesi kapsamında ise Bahçe Bitkileri eğitim amaçları hakkında 

görüşme sağlanmıştır. Eğitim amaçları sıralandıktan sonra konu öneri ve dileklere açılmış olup 

bu konuda daha önceki yıllara ek bir öneri sunulmamıştır.  

Toplantının 3. gündem maddesi olan program çıktıları hakkında görüşme başlığı altında 

ise programımızın 11 çıktısı sıralanmıştır. Bu gündem maddesi kapsamında da paydaşlar 

tarafından herhangi bir değişiklik veya iyileştirme önerisi sunulmamıştır.  

Ayrıca 9 Mayıs 2024 tarihinden itibaren öğrencilerimizin diplomalarında Türkiye 

Yüksek Öğrenim Yeterlilik Çerçevesi (TYÇ) logosunun da bulunacağı bildirilmiştir. 
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Paydaş Önerileri  

 

Prof. Dr. Sevgi PAYDAŞ KARGI 

Bahçe bitkilerinin önceki dönem Bölüm Başkanı ve İç Paydaşımız Prof. Dr. Sevgi Paydaş Kargı 

öncelikle yapılan değişikliklere değinmiş olup, ardından önerisini sunmuştur. Bu kapsamda 

Hocamız; 

1. Başlangıçta “Tasarım” dersinin “Mezuniyet Çalışması” formatında sunulduğunu fakat 

ZİDEK’in bunu kabul etmeyerek içerik değişikliğinin yapıldığını belirtmiştir.  

2. Programın Eğitim Amaçları’na ne kadar ulaşılıp ulaşılmadığının önümüzdeki yıl mezun 

olan öğrenciler ile belli olacağını çünkü akredite olduktan sonraki ilk mezunların 

önümüzdeki yıl verileceği konusuna dikkat çekmiştir. Mezuniyet sonrasında yapılacak 

olan anket çalışmaları belirlenen yüzdelere uygunluğu gösterecek olduğunu ve şimdilik 

oranların istenilen oranda olduğunu belirtmiştir.  

3. Daha önceki çalışmalarda ‘Program Çıktıları’nın seçmeli dersleri her öğrenci almadığı 

durumda eksik kaldığı görüldüğünden bu eksikliğin özellikle 8 yarıyılda yeni zorunlu 

dersler eklenmesi ile sağlanması için büyük özen gösterildiğine dikkati çekmiştir.  

4. Son dönemlerde pandemi ve deprem nedeniyle öğrencilerin motivasyonunun kırıldığını 

belirterek birçok eksikliğin online derslere karşı ilgisizlikten kaynaklandığını özellikle 

belirtmiştir. Artık yüz yüze yapılan derslerle bu eksikliklerin ortadan kaldırılacağını 

belirtmiştir.   

5. Bölümümüzde “Yarıyıl İşyeri Eğitimi”nin olabileceğini önermiş; Tarım Makineleri ve 

Gıda Mühendisliği bölümlerinde bu uygulamanın son yılda uygulanarak önemli bir 

gelişmenin sağlandığını vurgulamıştır. Öğrencilerimizin son yarıyılda sahaya inip daha 

fazla uygulama görmelerinin, bölüm ve saha ile iletişim içinde olarak teorik ve pratik 

eğitimini birleştirerek bir eğitim yoluna doğru ilerlenmesinde yarar gördüğünü 

belirtmiştir. Yapılan gözlemler doğrultusunda öğrencilerin Yaz stajında çok güzel 

bilgilerle gelebildiklerini ve bazı işletmelerden iş teklifleri alabildiklerini vurgulayan 

hocamız, bu durumun iş yeri eğitimleri ile de artırılması gerektiğini de belirtmiştir.  

 

Ertuğrul TURGUTOĞLU  

Dış paydaşlarımızdan Dr. Ertuğrul TURGUTOĞLU Batı Akdeniz Tarımsal Araştırma 

Enstitüsü’nde çalışmakta olup aşağıdaki önerilerde bulunmuştur. Paydaşımız; 

1. Seçmeli dersler öğrencilere sunulmuş olan ‘Tarımsal Mücadele Yöntemleri’ dersinin 

mezunlarımızın hem kamu sektörü hem özel sektörde rahatlıkla çalışabileceği 

düşünüldüğünde söz konusu dersin her öğrencinin alması gereken bir ders olması 

gerektiğini ve bu dersin zorunlu dersler kapsamında değerlendirilmesi gerektiği 

konusunda,  

2. Yine hem kamu sektörü hem özel sektörde çalışma ve proje yürütme çıktılarımız 

düşünüldüğünde akademik çalışmalarda ‘’Projelendirme’’ ile ilgili de bir ders 

konulabileceği önerilerinde bulunmuştur.  
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Prof. Dr. Celalettin BARUTÇULAR  

Çukurova Üniversitesi Tarla Bitkileri Bölüm Başkanı İç paydaş olarak katılan hocamız 

aşağıdaki öneri ve sorularını iletmiştir.  

1. Araştırma ve Deneme Metotları dersinin zorunlu ders olarak sunulmasını önererek 

birçok alanda istatistik ve planlamanın önemli olduğunu vurgulamış,  

2. Öğrencinin bazı dersleri alırken ön koşul dersleri olup olmadığını ZİDEK’in buna 

dikkat edip etmediğini sorusunu yöneltmiştir.  

 

Ali Gökhan ERTÜRK 

Dış paydaşlarımızdan bir diğeri olan Ali Gökhan ERTÜRK’ün de aşağıdaki önerileri 

dinlenmiştir.  

1. Paydaşımız danışmanlık ve koçluk yaptığı sırada elde ettiği izlenimler doğrultusunda 

ziraat uygulamalarının daha fazla olmasıyla bilginin daha fazla değerlendirileceğini 

belirtmiştir. İzlenimleri Çukurova Üniversitesi mezunlarının bilgiyi çok iyi şekilde 

aldıklarını ancak uygulama esnasında birtakım eksikliklerin olduğunu, öğrencilerin 

pratikte yeterli olmadıklarını belirtmiştir. 

2. Daha önce çalışma alanlarımızda bilmemizin istendiği toprak, su, meteoroloji istasyonu 

bilgisi, fide fidan seçimi, yeni çeşitlerin takibi, ilaç gübre bitki koruma ölçümleri, 

budama, depolama ve kıymet takdiri gibi bilgilerin yanında bugün hayatımıza yeni 

oyuncuların katılmasıyla akıllı tarım otomasyonları, toprağın DNA tespiti, akıllı 

sensörler, lazerli korkuluk projeleri, dikey tarım uygulamaları vb. gibi konularda da 

bilgi sahibi olmamız beklenmektedir. Bu nedenle belirtilen konuların tamamının bir 

arada çalışılması gerektiğini belirtmiş ve derslerde uygulamaların daha fazla yer alması 

ile daha iyi sonuçların elde edileceğini önermiştir.  

 

Tüm katkıların değerlendirilmesi sonucunda paydaşların önerileri doğrultusunda önceki 

dönemlerde derslerin eklendiği belirtilmiş ve Bölümümüz Lisans Ders programının mevcut 

şekliyle kalmasına karar verilmiştir. Lisans programı linki aşağıda sunulmuştur. 

 

https://ebs.cu.edu.tr/Program/DersPlan/265/2024 

 

Aşağıda verilen link içerisinde, Paydaş toplantısının videosu ve toplantıdan bazı fotoğraflar yer 

almaktadır. 

Link: 

 

https://mail.google.com/mail/u/0/?tab=rm&ogbl#inbox/FMfcgzQZTVtnfccPBhDGcgqnWwD

kVvzp?projector=1 
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